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BROI.0002.2.2017 
 

Protokół nr XXIII/17 
z obrad XXIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 30 marca 2017 roku 
 

1. Otwarcie XXIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki - Przewodniczący Rady dnia  30 marca 2017 roku o godzinie 
1208 otworzył obrady  XXIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Przewodniczący Rady 
powitał: wójtów i burmistrzów, radnych Województwa Kujawsko – Pomorskiego,  Pana insp. 
mgr Marcina Zaleśkiewicza – Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku, Pana st. kpt.  
mgr inż. Sławomira Gotowicza – Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we 
Włocławku,  Panią Magdalenę Fejdowską – Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego we Włocławku, Panią Zofię Ziółkowską – Zastępcę  Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego we Włocławku, radnych, Pana Kazimierza Kacę - Starostę 
Włocławskiego, Pana Marka Jaskulskiego – Wicestarostę,  Panią Igę Przystałowską - 
Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawicieli 
środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
 Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 
 
2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady 
Powiatu bierze udział  17 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 
21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że porządek obrad XXIII Sesji Rady Powiatu 
we Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, otrzymali 
radni wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu, w trakcie sesji, może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie 
lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, 
starosta. Przewodniczący Rady poinformował radnych, że w przypadku przyjęcia przez 
Wysoką Radę wniosku o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący 
rozpatrzenia projektu uchwały w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie 
obowiązek przedłożenia i doręczenia radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, 
projektu uchwały spełniającego wymagania formalne określone  w statucie. Jednocześnie 
poinformował, iż w myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu - w przypadku uzupełnienia lub zmiany 
porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia wprowadzonych, nowych punktów tego 
porządku bez konieczności uzyskiwania opinii właściwej komisji do przedłożonych 
projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Na obrady przybył radny Pan Roman Tomaszewski. W obradach uczestniczyło 18 radnych. 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że w dniu 28 marca 2017 r. wpłynął wniosek 
Zarządu Powiatu w sprawie uwzględnienia w realizowanym porządku obrad XXIII sesji: 
- autopoprawki nr 2 do projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Rady Powiatu 
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we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 
wraz z tekstem jednolitym,  
- autopoprawki nr 2 do projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r.   
oraz  
- uzupełnienia porządku obrad o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski  dla Gminy Brześć 
Kujawski w roku 2017. 
Na obrady przybył radny Pan Andrzej Stasiak. W obradach uczestniczyło 19 radnych.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXIII sesji ?  
Wniosków nie było. 
Przewodniczący Rady poprosił przedstawiciela wnioskodawcy o uzasadnienie wniosku. 
Pani Iga Przystałowska -Skarbnik Powiatu poinformowała, że autopoprawka nr 1 i 2 
podyktowana jest otrzymaniem przez Starostwo Powiatowe we Włocławku decyzji  
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w zakresie zwiększenia dotacji o 37 000 zł, w związku 
z tym potrzebne były zmiany do uchwały w tym zakresie zarówno po stronie dochodów, jak 
i wydatków, oraz rozpatrzeniem przez Zarząd Powiatu wniosku Naczelnika Wydziału 
Inwestycji i Rozwoju, który zwrócił się o rozpatrzenie wniosków Burmistrza Lubienia 
Kujawskiego i Burmistrza Brześcia Kujawskiego w zakresie możliwości udzielania pomocy 
finansowej w roku 2017 na realizację zadań inwestycyjnych własnych gminy na terenach 
inwestycyjnych gmin.  
Starosta Włocławski poprosił Radę Powiatu o uwzględnienie tych autopoprawek w porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady przystąpił zatem do przegłosowania wniosku Zarządu Powiatu. 
Jednocześnie poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym 
Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad XXIII Sesji  
o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski  dla Gminy Brześć Kujawski w roku 2017 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o uzupełnieniu porządku obrad o punkt – Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski  dla Gminy Brześć 
Kujawski w roku 2017. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 18 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 17, w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania 
w roku 2017 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na terenie Powiatu Włocławskiego oraz jej 
wysokość. Tym samym dotychczasowe punkty od 18 do 26 porządku obrad otrzymają nową 
numerację odpowiednio od numeru 19 do numeru 27.  
Przewodniczący Rady zapytał,  kto jest za uzupełnieniem punktu 19 zmienionego porządku 
obrad XXIII sesji autopoprawki nr 2 do projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej 
uchwałę Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2017 – 2023 wraz z tekstem jednolitym i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
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Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki nr 2 do projektu 
uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 wraz z tekstem jednolitym 
i tym samym punkt 19 porządku obrad otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 wraz z autopoprawką nr 
1 i nr 2 (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 20 porządku obrad XXIII 
sesji autopoprawki nr 2 do projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki nr 2 do 
projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku 
w   sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. i tym samym punkt 20 
porządku obrad otrzymuje brzmienie:    
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 wraz z autopoprawką nr 1 i nr 2 
(tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XXIII sesji, po przyjęciu przez Wysoką 
Radę zmian składa się z 27 punktów. Przystępuję do jego realizacji.  
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XXII Sesji: Pana Andrzeja Stasiaka  – czy wyraża Pan zgodę?  
Radny Andrzej Stasiak wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady zaproponował na sekretarza obrad XXIII sesji Pana Grzegorza 
Śledzińskiego i zapytał – czy wyraża Pan zgodę? 
Radny Grzegorz Śledziński wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne kandydatury? Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan Andrzej Stasiak był Sekretarzem 
obrad XXIII Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za tym, aby Pan Grzegorz Śledziński był 
Sekretarzem obrad XXIII sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXIII Sesji zostali: Pan Andrzej Stasiak i Pan Grzegorz Śledziński.  
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Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XXII/17 z dnia 28 lutego 2017 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXII Sesji, który był do wglądu 
w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej w katalogu - 
AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły z Sesji Rady 
Powiatu. Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni mogą 
zgłosić zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, 
nie później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której protokół ma być 
przyjmowany.  Jednocześnie poinformował, iż protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 
ust. 6, do którego nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek 
przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez 
przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół 
przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój 
podpis. Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Wobec braku głosu sprzeciwu 
Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr XXII/17 z dnia 28 
lutego 2017 roku.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

28 lutego 2017 roku do dnia 19 marca 2017 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 20 marca 2017 roku 
do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 28 
lutego 2017 roku do dnia 19 marca 2017 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 28 
lutego 2017 r., 2, 9, 13, 16 marca 2017 r. W dniu dzisiejszych obrad radni trzymali  
sprawozdanie starosty z działalności zarządu w okresie od dnia 20 marca 2017 roku do dnia 
sesji, zawierające informację z dnia  20, 28 marca 2017 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę celem zapoznania ze sprawozdaniem starosty.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. Jednocześnie 
poinformował, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego osoba ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Na obrady przybył radny Pan Bogdan Domżalski. W obradach uczestniczył 20 radnych.  
Radny Karol Matusiak zadał pytanie dotyczące posiedzenia Zarządu Powiatu we 
Włocławku, które odbyło się w dniu 9 marca 2017 r., kiedy to zarząd przyjmował informację 
z Urzędu Kontroli Skarbowej o wykorzystaniu subwencji oświatowej. Ta kontrola miała 
miejsce od 16.12.2017 r. do 20.01.2017r. W sprawozdaniu jest napisane, że kontrola została 
zakończona 20.01.2017 r. Szczegółową weryfikację przeprowadzono w ZS w Chodczu, ZS 
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w Lubrańcu oraz ZS w Izbicy Kujawskiej. W  wyniku kontroli stwierdzono błędy przy 
wypełnianiu danych SIO polegających na wykazaniu uczniów nieposiadających orzeczenia 
o potrzebie kształcenia specjalnego na dany etap, edukacji nieposiadających aktualnego 
orzeczenia o potrzebie kształcenia indywidualnego. Zawyżona kwota subwencji wynikająca 
z powyższych błędów wynosiła w roku 2013 – 34 488 zł, w roku 2014 – 60 005 zł. Zarząd 
Powiatu jednogłośnie przyjął tą informację. Radny zapytał, czy ta niesłusznie pobrana 
subwencja ulega zwrotowi? Jeśli ulega zwrotowi to kiedy? Kto wystąpił o kształcenie 
specjalne dla tych uczniów, którzy nie mieli orzeczeń? Jaki wpływ będą miały te błędy na 
dalszą wysokość subwencji dla poszczególnych szkół? 
Pani Monika Leśniewska - Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
odpowiedziała, że jeśli chodzi o kontrolę Urzędu Kontroli Skarbowej w sprawie 
przydzielanych dotacji, to uczniów w systemie informacji oświatowej umieszcza dyrektor i to 
on jest odpowiedzialny za weryfikację i umieszczanie tych uczniów w systemie informacji 
oświatowej. Błędy, które zostały wykazane podczas kontroli to są błędy wynikające 
z przyporządkowania uczniów posiadających orzeczenie z Zespołu ds. Orzekania  
o Niepełnosprawności zamiast orzeczenia z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej do 
kształcenia specjalnego, ewentualnie błędnego przyporządkowania ucznia, który posiadał 
orzeczenie z poradni do kształcenia specjalnego w danej wadze na okres gimnazjum. 
Następnie złożył wniosek do poradni o wydanie nowego orzeczenia na IV etap edukacyjny 
i takie orzeczenie wpłynęło po terminie. To są błędy, które zostały wskazane przez Urząd 
Kontroli Skarbowej. W tej chwili wyjaśnienia dotyczące popełnionych przez dyrektorów 
błędów zostały przesłane przez Urząd Kontroli Skarbowej do Ministerstwa Edukacji 
Narodowej po weryfikacji przez Ministerstwo Edukacji Narodowej zostaną przekazane do 
Ministerstwa Finansów a następnie zapadnie decyzja czy zwrot nienależnie pobranej 
subwencji zostanie nałożony na powiat, czy też nie. 
Radny Karol Matusiak zapytał, kiedy będzie informacja o zakończeniu tej sprawy? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych odpowiedziała, że jeśli chodzi o rok 
2013 to to taka informacja będzie pod koniec roku 2017, natomiast jeśli chodzi o rok 2014 to 
taka informacja będzie najprawdopodobniej pod koniec 2018 roku.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos?  
Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że projekt planu rzeczowo- finansowego PZD we 
Włocławku z/s w Jarantowicach przewiduje zakup sadzonek do nasadzeń drzew przy drogach 
powiatowych. Radna zapytała, które to będą drogi? Czy to będzie miało miejsce przy 
wszystkich drogach, nowych drogach, czy starych drogach? 
Starosta Włocławski odpowiedział, że nie ma tej w chwili takiej wiedzy. Poprosi jednak 
Dyrektora PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach, aby poinformował radną, w których 
miejscach będą nasadzenia drzew. Starosta powiedział, że z pewnością zostaną one posadzone 
w tych miejscach, gdzie były wycinane, jedną z tych dróg to odcinek dogi Włocławek-
Wieniec-Osięciny III i IV etap. Nasadzenia w dużej mierze będą zależały od pana dyrektora. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania bądź uwagi? 
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła 
w dniu 30 marca 2017 r. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności 
w okresie od dnia 28 lutego 2017 roku do dnia 19 marca 2017 roku oraz Sprawozdanie 
Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 20 marca 2017 roku 
do dnia sesji.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
28 lutego 2017 roku do dnia 19 marca 2017 roku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 
20 marca 2017 roku do dnia sesji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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7. Rozpatrzenie informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we 

Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego 
za 2016 rok wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
przedłożyła na dzisiejsze obrady Rady informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2016 rok. Informacja zawiera dane 
dotyczące: sytuacji epidemiologicznej chorób zakaźnych i zakażeń, stanu sanitarnego 
placówek ochrony zdrowia, jakości wody przeznaczonej do spożycia przez ludzi, stanu 
sanitarnego miejsc wykorzystywanych do kąpieli, stanu sanitarnego obiektów żywienia 
zbiorowego, produkcji i obrotu środkami spożywczymi oraz środowisko pracy i choroby 
zawodowe, warunki sanitarno – higieniczne w placówkach nauczania, wychowania 
i wypoczynku dzieci i młodzieży, środków zastępczych tzw. dopalaczy, stanu sanitarnego 
obiektów użyteczności publicznej  oraz środków transportu, zapobiegawczego nadzoru 
sanitarnego oraz promocję zdrowia. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Piotr Stanny - Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w dniu 10 marca 2017 r. Komisja Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego jednogłośnie przyjęła informację Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na 
terenie Powiatu Włocławskiego za 2016 rok wraz z realizacją programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 
Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Barbara Wałęsa - Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 21 marca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja zapoznała się z informacją Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na 
terenie Powiatu Włocławskiego za 2016 rok wraz z realizacją programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 
Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego. Dyskusja dotyczyła m. in. obowiązku szczepienia dzieci. Pod dyskusji 
Komisja jednogłośnie przyjęła w/w informację. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Magdalena Fejdowska - Państwowy 
Powiatowy Inspektor Sanitarny ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania. 
Radny Karol Matusiak powiedział, że z części informacji dotyczącej jakości wody do 
spożycia przez ludzi  wynika, że w Gminie Baruchowo nie ma ujęcia wodnego, z którego 
woda nadawałby się do spożycia. Jedno ujęcie wody to brak przydatności do spożycia, drugie 
dopuszczone warunkowo. Radny zapytał, co to znaczy dopuszczone warunkowo? Jeśli nie 
byłoby dopuszczone warunkowo to wtedy gmina Baruchowo byłaby pozbawiona wody do 
picia? Radny poprosił o wyjaśnienie tej kwestii. 
Pani Magdalena Fejdowska - Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
poinformowała, że w 2016 r. zostało wydanych 5 decyzji, które wskazywały, że woda na 
terenie gmin jest nieprzydatna do spożycia. Zarządzający wodociągami podjęli stosowne 
działania naprawcze. Sytuacja uległa zmianie. Na koniec 2016 r. w Gminie Baruchowo były 



 7 

dwa wodociągi, które nie spełniały odpowiednich warunków. Był to wodociąg w Skrzynkach 
i wodociąg w Kłótnie. Na dzień dzisiejszy Skrzynki mają już odpowiednią wodę zgodnie 
z rozporządzeniem Ministerstwa Zdrowia, natomiast wodociąg w Kłótnie ma decyzję 
warunkowo przydatną do spożycia. Pod koniec 2015 r. zmieniło się rozporządzenie 
Ministerstwa Zdrowia mówiące o jakości wody przydatnej do spożycia i od tego momentu, 
czyli 2016 r. nie ma takiego wariantu jak „warunek”. Jest albo zdatna w całości  zgodnie 
z rozporządzeniem, albo nie. Dlatego też, ta sytuacja w Kłótnie jest kontynuacją 
z poprzednich lat, kiedy obowiązywały inne przepisy. Gmina Baruchowo ma decyzję, 
w której wyznaczony jest czas do kiedy ma doprowadzić wodę do stanu odpowiedniej jakości 
zgodnie z rozporządzeniem i jest to termin 30.07. 2017 r. Gmina prowadzi jeszcze w tym 
roku działania naprawcze. Jeśli chodzi o wodociąg w miejscowości Skrzynki, to na koniec 
roku 2016 r. woda była niezdatna. Gmina zabezpieczyła źródło zastępcze. Kilka dni 
temu były przeprowadzone badania po dokonanych działaniach naprawczych przez Gminę 
i wskazały, że woda jest prawidłowa i Skrzynki na dzień dzisiejszy mają wodę o prawidłowej 
jakości zgodnie z rozporządzeniem ministra.  
Przewodniczący Rady zapytała radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec 
braku  głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku 
w dniu 30 marca 2017 roku przyjęła informację Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu 
Włocławskiego za 2016 rok wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego.  
Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2016 rok wraz z realizacją 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części 
dotyczącej Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Na obrady przybył radny Pan Roman Gołębiewski. W obradach uczestniczyło 21 radnych. 

 
8. Rozpatrzenie informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we 

Włocławku na temat „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2016 – 2018” w 2016 roku. Kierunki 
działania KM PSP w 2017 roku.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej 
we Włocławku na dzisiejsze obrady przedłożył informację na temat realizacji „Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
na lata 2016-2018 w roku 2018” oraz kierunki działania Straży w roku 2017. Informacja 
zawiera dane dotyczące: programów cząstkowych, działalności operacyjno – szkoleniowej, 
doposażenia w sprzęt, oraz główne kierunki działania KM PSP w 2017 roku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Piotr Stanny - Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w dniu 10 marca 2017 r. Komisja Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego jednogłośnie przyjęła informację Komendanta 
Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku na temat „Programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2016 – 2018” 
w 2016 roku. Kierunki działania KM PSP w 2017 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż obecny na sesji pan st. kpt mgr inż. Sławomir Gotowicz -  
Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Radny Karol Matusiak powiedział, że cały System Ratowniczo - Gaśniczy powiązany jest 
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z ochotniczymi strażami pożarnymi. Radny zapytał, jak się układa współpraca Państwowej 
Straży Pożarnej we Włocławku z OSP, które są w KSR-G i  z tymi jednostkami, które 
w takim systemie nie są, ponieważ na terenie powiatu włocławskiego również takie jednostki 
się znajdują.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że wiosną częstym zjawiskiem jest wypalanie traw. 
W zeszłym roku była stosunkowo sucha wiosna i tych zdarzeń było sporo. Radny zapytał, na 
terenie jakiej gminy te zdarzenia występowały najczęściej? Jaki był powód wypaleń?  
W większości wypadków to człowiek przyczyniał się do wypaleń i było to w wyniku 
świadomych bądź mniej świadomych działań. Na terenie powiatu znajduje się Autostrada A1, 
na której w ostatnim czasie doszło do tragicznego wypadku, w którym zginęło 5 osób. 
W sprawozdaniu są wykazane zdarzenia, które przyniosły tragiczne skutki. Na pewno 
mniejsze zdarzenia nie zostały wykazane. Państwowa Straż Pożarną w swoich działaniach 
współpracuje z policją. Radny zapytał czy bezpieczeństwo na tym odcinku autostrady w jakiś 
znaczący sposób poprawiło się? Czy są odnotowywane mniejsze skutki zdarzeń? Czy 
jednostka nie ma kłopotu w dotarciu do takiego zdarzenia?  
St. kpt mgr inż. Sławomir Gotowicz -  Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej 
we Włocławku odpowiedział na pytanie zadane przez Pana radnego Karola Matusiaka 
i poinformował, że w KSR-G znajduje się 20 jednostek i jeszcze jest złożony wniosek przez 
21 jednostkę – OSP Janowice z Gminy Lubanie. 75 jednostek prowadzi działalność 
operacyjną. Wynika z tego, że ponad 50 jednostek jest spoza systemu. Jeśli chodzi 
o współpracę, to Komendant ocenia ją bardzo dobrze, jeśli chodzi o współpracę na poziomie 
operacyjnym to Komendant organizuje spotkania z prezesami i naczelnikami OSP z KSR-G. 
Ostatnie spotkanie miało miejsce  w zeszłym tygodniu, z udziałem Zastępcy Komendanta 
Wojewódzkiego PSP. Chodziło o poinformowanie o sposobie rozliczenia dotacji.  Jeśli 
chodzi o pożary traw, to Minister Spraw Wewnętrznych tydzień temu zainicjował akcję „Stop 
Pożarom Traw!” na poziomie ministerialnym. W zeszłym roku pożary traw w stosunku do 
roku 2015, były mniejsze o 30%, dlatego, że wiosna była zimna i mokra.  W tym roku ta 
akcja zainicjowana jest w Powiecie Włocławskim. Na spotkaniu była przestawiona 
prezentacja dla wszystkich druhów, naczelników i komendantów gminnych. Komendant 
zwrócił się do Starosty o pomoc w druku materiałów propagujących akcję, które komendant 
chce przesłać do gmin. Jeśli chodzi o bezpieczeństwo na autostradzie A1 to wiadomo, że na 
autostradach jeździ się szybko. Ludzie poruszają się środkami transportu, to jest niezbędny 
element rozwoju cywilizacyjnego i kwestią tylko i wyłącznie przypadku jest to, czy tych 
zdarzeń jest mniej lub więcej. Te zdarzenia będą miały miejsce i trzeba mieć tego 
świadomość, i trzeba być przygotowanym do likwidacji skutków. Jeśli chodzi o wjazd 
jednostek, to najczęściej w działaniach na obrzeżach autostrady i samej autostradzie biorą 
udział jednostki: OSP Kowal, OSP Lubraniec, OSP Machnacz, OSP Janowice i OSP Lubanie. 
Wjazd jest poprzez węzeł w m. Kowal, w m. Brześć Kujawski oraz bramę awaryjną 
w przypadku OSP Janowice na trasie E9. W ostatnim czasie tych zdarzeń nie jest aż tak dużo 
jak w innych powiatach naszego województwa. Jeśli chodzi o zakończenie wszystkich prac 
związanych z dojazdami do autostrady, to one nastąpią w przypadku oddania komercyjnego. 
Odcinek na Powiecie Włocławskim jest coraz bliżej tego. W ostatnim czasie oddano obiekty 
infrastruktury technicznej, czyli stacje benzynowe i miejsce odpoczynku kierowców. Dla 
użytkowników byłoby najkorzystniejsze, aby jak najdłużej te komercyjne oddanie nie 
nastąpiło. Z informacji uzyskanej przez Komendanta od GDDKiA wynika, że w tym roku te 
autostrady nie zostaną oddane do komercyjnego użytkowania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec braku  
głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 30 
marca 2017 roku przyjęła informację Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 
we Włocławku na temat „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2016 – 2018” w 2016 roku. Kierunki działania 
KM PSP w 2017 roku.  
Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku na temat 
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„Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa i porządku publicznego 
na lata 2016 – 2018” w 2016 roku. Kierunki działania KM PSP w 2017 roku stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
9. Rozpatrzenie informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we 

Włocławku o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej 
i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym Powiatu Włocławskiego w 2016 roku.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komendant Miejski PSP we Włocławku przedłożył 
informację o stanie bezpieczeństwa w 2016 r. Informacja zawiera dane dotyczące, między 
innymi: działań ratowniczo – gaśniczych, czynności kontrolno – rozpoznawczych, 
zabezpieczenia przeciwpowodziowego, charakterystyki zdarzeń oraz główne kierunki KM 
PSP w 2017 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Piotr Stanny - Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w dniu 10 marca 2017 r. Komisja Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego jednogłośnie przyjęła informację Komendanta 
Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku o stanie bezpieczeństwa w zakresie 
ochrony przeciwpożarowej i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym Powiatu Włocławskiego 
w 2016 roku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż obecny na sesji pan st. kpt mgr inż. Sławomir Gotowicz -  
Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku  głosu 
sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
30 marca 2017 roku przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym Powiatu Włocławskiego w 2016 
roku.  
Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej i zabezpieczeniu 
przeciwpowodziowym Powiatu Włocławskiego w 2016 roku  stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu. 
 
10. Rozpatrzenie raportu rocznego o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie 

włocławskim i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w 2016 
roku.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komendant Miejski Policji we Włocławku 
przedłożył na obrady Rady Powiatu informację na temat stanu bezpieczeństwa w mieście 
i powiecie włocławskim w roku 2016 i wynikach Pracy Komendy policji. Informacja zawiera 
dane dotyczące: wyników pracy służb kryminalnych, wynikach pracy służby prewencyjnej, 
zagrożeń bezpieczeństwa w ruchu drogowym, stanu kadr.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Piotr Stanny - Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w dniu 10 marca 2017 r. Komisja Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego jednogłośnie przyjęła raport roczny o stanie 
bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy Komendy Miejskiej 
Policji we Włocławku w 2016 roku.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż obecny na sesji pan insp. mgr Marcin Zaleśkiewicz – 
Komendant Miejski Policji we Włocławku ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
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w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że radni otrzymali obszerny raport roczny o stanie 
bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy Komendy Miejskiej 
Policji we Włocławku w 2016 roku.  W ubiegłym roku dokonano otwarcia posterunków, 
które w poprzednim okresie zostały zlikwidowane bądź ograniczono znacznie ich działalność. 
Działania samorządowców, szczególnie wójtów i burmistrzów, były w tym kierunku, aby te 
posterunki przywrócić. I do tych zmian doszło. Radny zapytał czy rzeczywiście przywrócenie 
posterunków zaczęło się sprawdzać? Według radnego poczucie bezpieczeństwo wśród 
obywateli wzrosło, ale również ważne są efekty finansowe. Radny zapytał, czy nie poniesiono 
nowych kosztów przy przywracaniu tych nowych posterunków? Tych kosztów można było 
uniknąć. Radny uważa, że samorządy również się wspomogły policję, szczególnie przy 
adaptacji pomieszczeń do nowych warunków. Radny zapytał, czy były przypadki 
udostępniania zupełnie innych pomieszczeń do dyspozycji policji aniżeli te pomieszczenia, 
które były do dyspozycji policji przed reformą? Policjant, aby wykazał się swoja dzielnością 
w jak największym zakresie, winien ciągle podnosić swoje umiejętności i być sprawnym pod 
względem fizycznym. Radnego interesuje współzawodnictwo. Radny  jest czytelnikiem 
branżowej gazetki Policja 997. Jest tam zwykle szereg informacji na temat imprez, 
współzawodnictwa w rozmiarze krajowym, jak i w poszczególnych województwach. Radny 
zapytał, czy Komendant prowadzi takowe współzawodnictwo np. w kierowaniu ruchem? 
Policja wystawia swoje reprezentacje na imprezy i konkursy wojewódzkie, w związku z tym 
radny zapytał,  czy odnosi w nich sukcesy? Czy te sukcesy przenoszone są na arenę krajową 
i policjanci z powiatu włocławskiego reprezentują województwo kujawsko-pomorskie na tych 
imprezach? Z raportu wynika, że zdarzają się fałszywe alarmy i niepotrzebnie są angażowane 
siły i środki policji w różne wyimaginowane sytuacje, zdarzenia. Sprawcy czują bezkarność. 
Radny ma na myśli fałszywe alarmy bombowe. Dotyczy to przede wszystkim sądów. Czy 
udało się zdemaskować sprawców tych czynów i czy zawsze się to udaje? Zachodzi potrzeba 
ewakuowania wszystkich osób, które w danym obiekcie, wskazanym jako miejsce podłożenia 
ładunku, znajdują się. Czy koszty poniesione w tym zakresie są możliwe do odzyskania od 
sprawców? W 2016 r. było 15 wakatów w ciągu roku, czy to wynika z tego, że sporo 
policjantów nabyło uprawnienia emerytalne? W policji miała miejsce również nieprzyjemna 
sytuacja związana z zawieszeniem w prawach wykonywania zawodu policjanta części 
policjantów  zatrudnionych w ruchu drogowym. Postepowanie zostało zawieszone. Radny 
zapytał na jakim to jest etapie? Czy rzeczywiście policja musi te sprawy ciągnąć do końca na 
drodze sadowej? 
Radny Jan Krzyżanowski zapytał czy w wyniku przeprowadzonej reorganizacji, Posterunek 
w  Fabiankach obejmuje swoją cześć działania bezpośrednio teren Zawiśla, jak ul. 
Dobrzyńska, czy też pozostały rewir dzielnicowy jest obecnie posterunkiem? Czy wykazane 
nowo powstałe komisariaty są komisariatami a  nie rewirami dzielnicowymi? 
Radny Wojciech Rudzińki zapytał, co robi policja w sprawie zmniejszenia przestępczości, 
czy jest rozszerzana prewencja i gdzie ona się skupia? 
Pan insp. mgr Marcin Zaleśkiewicz – Komendant Miejski Policji we Włocławku 
poinformował, że jeśli chodzi o utworzenie nowych posterunków, to zostały one utworzone 
w Lubrańcu, w Lubieniu i w Chodczu. Są to posterunki w każdym przypadku 
sześcioosobowe. Ul. Dobrzyńska to teren podległy pod  rewir dzielnicowy Fabianki. To jest 
kwestia osobowa, gdzie policja pełni służbę. Policjanci tam wykonują swoje czynności. 
Niedawno miał miejsce przypadek dosyć poważnego włamania, podczas którego skradziono 
wartościowy samochód. Policjanci z KMP we Włocławku wspólnie z Policjantami z Fabianek 
wykonywali tam czynności. Komendant odniósł się do kwestii partycypowania w kosztach 
utworzenia tych posterunków w Lubrańcu. W utworzeniu tego posterunku partycypował 
Burmistrz Miasta i Gminy Lubraniec wraz z Komendą Wojewódzką i Komendą Miejską we 
Włocławku. Burmistrz przekazał budynek, który wyremontował na własny koszt, łącznie 
z całą infrastrukturą elektryczną i hydrauliczną. Komenda zabezpieczyła całą drogę 
komunikacyjną, informatyczną, komputerową plus osoby, które pełnią tam służby. Są to 
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policjanci z doświadczeniem, którzy mieszkają na tamtym terenie. Chodzi głównie 
o ekonomikę. Całe wyposażenie jest na miejscu. Podobnie było również na terenie Kowala. 
W Lubaniu i Chodczu władze samorządowe przekazały obiekty, które zostały 
wyremontowane. Partycypacja kosztów, to ½  po stronie samorządu a ½ po stronie Komendy 
Wojewódzkiej. Cała informatyka leżała po stronie KMP we Włocławku. Wyposażenie, 
odrestaurowanie budynków, w których wcześniej policja służyła była po stronie samorządów. 
Jeśli chodzi o kwestie bezpieczeństwa, czy to się opłacało, czy też nie, to Komendant nie ma 
na chwilę obecną żadnych statystyk. Tak naprawdę wszystko powstało pod koniec roku. Nie 
można tu mówić o żadnych szczegółowych statystykach. Komendant codziennie przegląda co 
się dzieje na terenie miasta i powiatu. Widać, że w tych miejscowościach jest bezpiecznie. 
Tam, gdzie są ludzie zdarzają się przypadki kolizji, awantur domowych z udziałem 
nietrzeźwych itp. Po to jest policja, żeby to doprowadzić ten stan do normalności. 
Najważniejsze, że nie ma najgorszych przestępstw, typu rozboje itp. Zdarzają się drobne 
kradzieże, włamania, które tak naprawdę jak zaistnieją to są wykryte, ponieważ tam pracują 
osoby, które tam mieszkają i rozpoznanie jest bardzo dobre. Dodatkowo posterunki są 
wspomagane policjantami i służbami operacyjnymi, ruchem drogowym KMP we Włocławku. 
Z punktu widzenia Komendanta powstanie tych posterunków przyniosło pozytywny efekt. 
Biorąc pod uwagę fakt reakcji na zgłoszenie, gdzie policja jest rozliczana za czas reakcji, 
czyli od momentu zgłoszenia  do podjęci interwencji, ten czas jest liczony. Ideą jest, aby od 
zgłoszenia policjant jak najszybciej pojawił się na miejscu. Gdyby tych posterunków tam nie 
było to niestety radiowóz z KMP we Włocławku musiałby jechać w tak odległe miejsce, jak 
Izbica Kujawska oddalona prawie 50 km od Włocławka. Trzeba byłoby zdjąć patrol z miasta, 
który musiałby jechać na interwencję. Zdejmując patrol z miasta nie ma go przez około 2-3 
godziny. Ideą  jest to, że patrole są w mieście, są w terenie, ponadto łączone są służby np. 
Lubraniec łączy się z Lubieniem Kujawskim. Są różne konfiguracje tych służb, ale przynosi 
to pozytywne efekty. Efekt jest taki, że policjanci są w ternie. Nie ma zdarzeń, więc ta 
efektywność jest zachowana. Jeśli chodzi o współzawodnictwo to ono było, jest i będzie. 
Począwszy od służb mundurowych to jest coś takiego jak „Patrol Roku”, „Dzielnicowy bliżej 
nas”. Służby kryminalne również mają swoje odpowiednie współzawodnictwo. W tym 
przypadku wszyscy, którzy pracują w danej strukturze przechodzą wewnętrzną selekcję. 
Najlepsi przechodzą do eliminacji wojewódzkich i dalej wojewódzkie do krajowych. Nie ma 
rankingu czy policjanci, doszli do eliminacji krajowych, wojewódzkich. Z każdego miasta 
i powiatu policjanci, którzy są kwalifikowani, to są wysokiej klasy specjaliści w swojej 
dziedzinie. Policja nie przywiązuje do tego wagi. Komendant cieszy się z tego, że każdy może 
w tym wziąć udział, poszerzyć swoją wiedzę, sprawdzić swoje umiejętności. To chyba jest 
tego ideą a nie patrzyć kto jest lepszy, czy gorszy, czy zajął I miejsce czy II, czy pochodzi 
z Włocławka czy nie. Według Komendanta nie tędy droga. Najważniejsze jest to, żeby ten 
w mundurze, był właściwą osobą i potrzebną. Inna sfera współzawodnictwa sportowego, to 
policja ma drużynę piłkarską, która osiąga duże sukcesy. W minioną niedzielę w Toruniu 
zajęła II miejsce w turnieju piłki nożnej, a wcześniej tj. 2 tygodnie temu zajęła I miejsce. 
Komendant cieszy się z tego, że takie drużyny powstają,  a policjanci potrafią się zintegrować 
reprezentując miasto i powiat. Są też tenisiści ziemni, tenisiści stołowi, siatkarze, koszykarze. 
Są różne dyscypliny sportowe, w których policjanci uczestniczą we współzawodnictwie. Jeśli 
chodzi o fałszywe alarmy, to były 4 takie przypadki, szeroko opisywane w mediach. Głównie 
chodziło o budynki użyteczności publicznej tj.: sąd, prokuraturę. Są to trudne zdarzenia, 
z którymi policja musi się zmierzyć. Policja, straż pożarna itd. nikt z takich służb nie może 
pozwolić sobie na lekceważenie takich sygnałów. Ludzie są ewakuowani, bo to jest głównym 
zadaniem- zapewnienie im bezpieczeństwa. Następnie do budynku wchodzi grupa minersko 
pirotechniczną. Są to wyszkolone osoby, które na miejscu z odpowiednim sprzętem prowadzą 
rozpoznanie. Bez PSP we Włocławku policja nie mogłaby prowadzić swoich działań. 
W jednym przypadku zatrzymano i aresztowano 2 osoby.  W drugim przypadku zatrzymany 
został mężczyzna, który w grudniu zgłosił fałszywy alarm. Takich przypadków nie można 
odpuszczać. Ostatnio był taki przypadek, że osoba z południa Polski zadzwoniła do służb 
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ratowniczych zgłaszając alarm, że jest w górach. Śmigłowiec się poderwał, ale był 
to fałszywy alarm. Osoba została namierzona i poniesie związane  z tym koszty. Jeśli chodzi 
o koszty to są liczone koszty służb. Jak sprawa trafia do sądów, to policja wnosi o zwrot 
kosztów. Te koszty nie wracają do jednostki, która wykryje tego sprawcę. Policja nie 
otrzymuje od niego rekompensaty. Jeśli chodzi o wakaty, to przyczyny są różne. W miesiącu 
wrześniu, kiedy Komendant objął swoją funkcję  było 27 wakatów, na koniec roku wakatów 
było 15 lub 16. Przyczyny to emerytura, przeniesienia do innej jednostki. Zwolnień 
dyscyplinarnych nie ma. Następuje bardzo duża rotacja. Czasami sytuacja rodzinna zmusza 
do zmiany miejsca pracy ze względu na zmianę miejsca zamieszkania. Obowiązkiem 
komendy jest pozyskiwanie osób w miejscach osób, które odeszły celem pełnienia służby. 
Komendant woli osoby przeszkolone niż osoby młode, które idą do szkoły 5-6 miesięcy a 
później do adaptacji w Warszawie i dopiero po 7-8 miesiącach policjant  jest gotowy do 
służby. Jeszcze należy dokonać sprawdzenia do jakiej służby on się nadaje. Każdy ma 
indywidualne preferencje, które w trakcie szkoleń i pierwszych dni służby się pokazują.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy środki z mandatów wracają w jakimś procencie do KMP 
we Włocławku? 
Pan insp. mgr Marcin Zaleśkiewicz – Komendant Miejski Policji we Włocławku 
poinformował, że pieniądze  z mandatów przekazywane są do Opola. KMP we Włocławku 
nie ma ani jednego grosza z nakładanych mandatów. Były założenia, że pieniądze z funduszu 
gwarancyjnego, czyli z ujawnionych przypadków, iż pojazd jest nieubezpieczony miały 
w 10% trafiać do jednostek policji. Komendant nie pamięta, żeby do jakikolwiek jednostki 
policji trafiły takie pieniądze, ale to nie jest istotne bo mogłoby dojść do absurdu, że jednostki 
by nakładały jak najwięcej mandatów, aby jak najwięcej środków wpływało do danej 
jednostki. Policji chodzi tak naprawdę o bezpieczeństwo. Mandat jest ostatecznością i to jest 
sygnał, żeby więcej tak nie robić. Nic do człowieka tak nie przemawia, jak taki impuls.  
Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy policja podejmuje działania w celu poprawienia 
bezpieczeństwa przy drogach a konkretnie drodze nr 1, gdzie przy drodze stoją „panie” 
w obrębie lasu?  
Pan insp. mgr Marcin Zaleśkiewicz – Komendant Miejski Policji we Włocławku 
poinformował, że policja widzi to co się dzieje, jeśli chodzi o te „panie”. Nie ma przypadków, 
aby dochodziło tam do zagrożeń bezpieczeństwa, tamowania ruchu, wypadków, kolizji 
drogowych itp. Jest to pole do działania, ale nie na gruncie służb mundurowych. Jeśli chodzi 
o poprawę bezpieczeństwa przy drogach to policja ma swoje analizy. Obserwacja jest 
prowadzona z tygodnia na tydzień, gdzie dochodzi do zdarzeń drogowych z udziałem 
pojazdów i pieszych, i jaka jest geografia zaistnienia tych zdarzeń. Idąc dalej  w te miejsca 
kierowane są służby, czy to ruchu drogowego, czy dzielnicowi, czy też inni policjanci, którzy 
zajmują się poprawą i usunięciem tej nieprawidłowości. Dużo jest przypadków, że piesi 
wtargną na jezdnie, jest bardzo dużo ścieżek rowerowych przecinających z jezdną a piesi 
i rowerzyści są mało ostrożni. To jest potężne pole manewru dla policji. Jeśli chodzi 
o zwiększenie efektywności działań Policji na rzecz wzmacniania współpracy ze 
społeczeństwem to w internecie znajduje się Krajowa Mapa Zagrożeń i Bezpieczeństwa. To 
jest aplikacja pokazująca zagrożenia na danym terenie, które pozwalają zadecydować gdzie 
i jakimi siłami ma się pojawić policja np.:  miejsca spożywania alkoholu, zaśmiecanie, 
zakłócanie ładu i porządku,  kłusownictwo wodne, kłusownictwo leśne. Taka informacja 
zostaje podświetlona i wówczas policja ją sprawdza i potwierdza. To jest fajne narzędzie, jeśli 
ktoś będzie wiedział o  zagrożeniach, o których nie będzie widziała policja, to dobrze byłoby 
to uzupełnić. To jest anonimowe, nikt nie jest sprawdzany. To jest narzędzie, które pomaga 
w pracy policji. W każdym miejscu w Polsce przy dostępie do internetu można wejść 
i przekazać konkretną informację. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec braku  
głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
30 marca 2017 roku przyjęła raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie 
włocławskim i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w 2016 roku.   



 13 

Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy 
Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w 2016 roku stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu.  
Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. Po przewie Przewodniczący Rady wznowił 
obrady.  
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 

na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie parkingu samochodowego SPZPS we Włocławku  o powierzchni 2146,7 m2 

na okres 3 lat. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja na posiedzeniu w dniu 21 lutego 2017 r. analizowała projekt uchwały dotyczący 
wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę terenu pod parking SPZPS we Włocławku na okres 
3 lat. Pytania dotyczyły sformułowania zapisów umowy z dzierżawcą. Po dyskusji komisja 
jednogłośnie, siedmioma głosami  „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Barbara Wałęsa – Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 21 marca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na oddanie w dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a.  
Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.   
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż obecna na sesji pani Anna Dębicka – 
Dyrektor SPZPS we Włocławku, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
Wobec barku głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania 
Przewodniczący Rady poprosił  uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały – daty 30 marca 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 
w dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a została 
podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 
w dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie wyrażenia zgody 
na oddanie w dzierżawę na okres 3 lat terenu pod parking Samodzielnego Publicznego 
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Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku znajdującego się przy ul. Szpitalnej 6a 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu promocji 
zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2014 – 2020 za rok 2016.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały wraz ze 
sprawozdaniem z realizacji Programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku 
pracy na lata 2014 – 2020 za rok 2016.  Sprawozdanie zawiera dane dotyczące: rynku pracy w 
powiecie włocławskim w roku 2016, w tym: bezrobocia w powiecie na tle województwa 
kujawsko – pomorskiego, bezrobotnych z terenu powiatu zarejestrowanych w Urzędzie Pracy, 
strukturę bezrobotnych według wieku, według czasu pozostawania bez pracy, według 
wykształcenia, osób bezrobotnych będących w szczególnie trudnej sytuacji na rynku pracy, 
liczby ofert pracy i podjęć pracy w roku 2016 oraz opis realizacji celów, zadań i działań 
Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy za rok 2016. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego – Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały i sprawozdaniem.  
Pan Piotr Stanny – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że 10 marca 2017 r. Komisja Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego, jednogłośnie wyraziła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia sprawozdania Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
z realizacji Programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2014 
– 2020 za rok 2016. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały 
i sprawozdaniem. 
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż obecna na sesji pani Bożena 
Stępniewska  ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na 
pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku pytań 
Przewodniczący Rady, przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 2, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, daty – 30 marca 2017 r.    
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie  przyjęcia sprawozdania 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu promocji 
zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2014 – 2020 za rok 2016 została 
podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie  przyjęcia sprawozdania Dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu promocji zatrudnienia 
i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2014 – 2020 za rok 2016 stanowi załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie  przyjęcia 
sprawozdania Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu 
promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2014 – 2020 za rok 2016 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 



 15 

13. Rozpatrzenie informacji dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku oraz dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji 
Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 
2025 za rok 2016.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali informację z wykonania 
Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 
2016. W informacji podane są dane dotyczące działań prowadzonych przez Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz działań prowadzonych przez Urząd Pracy we 
Włocławku w roku 2016. Do informacji dołączony jest do wiadomości protokół Nr 1/2017 
z posiedzenia Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych we Włocławku 
z dnia 13 lutego 2017 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac związanych z analizą informacji.  
Pani Barbara Wałęsa – Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 21 marca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja zapoznała się z   informacją dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku z realizacji Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na 
lata 2016 – 2025 za rok 2016.  Po dyskusji komisja jednogłośnie przyjęła w/w informacje.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż obecne na sesji: pani Agnieszka Łoboda -  Dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz pani Bożena Stępniewska – 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, ustosunkują się do ewentualnych 
głosów w dyskusji i udzielą odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby  zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 30 marca 2017 roku przyjęła informację dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
z realizacji Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 
2025 za rok 2016.  
Informacja dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego programu działań na 
rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2016 stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu. 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

środki Państwowego Funduszu rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 532.547 zł na 
realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2017 roku. Do projektu 
uchwały dołączony jest protokół nr 2/2017 z posiedzenia Powiatowej Społecznej Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych we Włocławku z dnia 27.02.2017 roku. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Barbara Wałęsa – Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 21 marca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja   analizowała projekt uchwały w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2017 roku.  Komisja bez dyskusji, jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
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Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor PCPR 
we Włocławku, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały – daty 30 marca 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych w 2017 
roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych w 2017 
roku stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie określenia zadań, 
na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych 
w 2017 roku stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 
ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadgimnazjalnych 
i specjalnych na terenie powiatu włocławskiego.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy planu sieci publicznych 
szkół ponadgimnazjalnych, które mają siedzibę na terenie powiatu włocławskiego i są 
prowadzone przez powiat włocławski i inne organy na okres od 1 września 2017 r. do 31 
sierpnia 2019 r., plan sieci publicznych szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na 
terenie powiatu włocławskiego, prowadzonych przez Powiat Włocławski i inne organy na 
okres od 1 września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 r., oraz projekt planu sieci publicznych szkół 
ponadpodstawowych mających siedzibę na terenie powiatu włocławskiego, prowadzonych 
przez Powiat Włocławski i inne organy na okres po 1 września  2019 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 22 marca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu, podczas którego Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci 
szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 
ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych na 
terenie powiatu włocławskiego. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
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Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – 
Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych na terenie 
powiatu włocławskiego została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – 
Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych na terenie 
powiatu włocławskiego stanowi załącznik nr  17 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci 
szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 
ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych na 
terenie powiatu włocławskiego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 
16. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji „Programu współpracy organów Powiatu 

Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, których cele statutowe obejmują prowadzenie 
działalności pożytku publicznego na 2016 r.” 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali na obrady Rady sprawozdanie 
z wykonania Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami, wyszczególnionymi w ustawie o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie. Sprawozdanie obejmuje zadania, za realizację których 
odpowiedzialny był dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, zadania za 
realizację których był odpowiedzialny dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku, zadanie, za realizację którego odpowiedzialny był dyrektor Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, zadania, za realizację 
których  był odpowiedzialny Zarząd Powiatu. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Karol Matusiak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 22 marca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu, podczas którego Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z realizacji „Programu 
współpracy organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, których cele statutowe obejmują prowadzenie 
działalności pożytku publicznego na 2016 r.” Komisja jednogłośnie przyjęła w/w 
sprawozdanie. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 30 marca 2017 r. przyjęła sprawozdanie z realizacji „Programu 
współpracy organów Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie, których cele statutowe obejmują prowadzenie 
działalności pożytku publicznego na 2016 r.” 
Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy organów Powiatu Włocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego na 2016 r.” 
stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania w roku 2017 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na terenie Powiatu Włocławskiego oraz 
jej wysokość. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego dla: 

1) Rzymsko – Katolickiej Parafii pod wezwaniem Św. Stanisława B.M. Modzerowo 
w wysokości 30.000,00 zł 

2) Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP, ul. Toruńska 2, w wysokości 
32 000,00 zł 

3) Rzymsko-Katolickiej Parafii św. Marii Magdaleny w Grabkowie, w wysokości - 
30 000,00 zł. 

4) Parafii Rzymsko-Katolickiej Najświętszej Marii Panny Królowej Polski, 87 – 853 
Kruszyn, w wysokości - 31 000,00 zł 

5) Parafii Rzymskokatolickiej p.w Najśw. Serca Pana Jezusa, Pl. Wolności 14, 
w wysokości - 30 000,00 zł 

6) Rzymskokatolickiej Parafii p.w Św. Prokopa, Kłóbka 12, 87-840 Lubień Kujawski 
w wysokości -30 000,00 zł 

7) Parafii Rzymskokatolickiej św. Józefa, Szpetal Górny, ul. Leśna 2, Fabianki 
w wysokości - 27 000,00 zł. 

 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 22 marca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu, podczas którego Komisja analizowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 
przyznania w roku 2017 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na terenie Powiatu 
Włocławskiego oraz jej wysokość.  W trakcie dyskusji padł wniosek o zwiększenie środków z 
30 000 zł na kwotę 35 000 zł na prace konserwatorskiej, restauratorskie dla  Rzymsko-
Katolickiej Parafii p.w. Św. Stanisława B.M. Modzerowo. wniosek nie uzyskał większości 
(wyniki głosowania: za-2, przeci-3, wstrzymało się -0). Po dyskusji Komisja jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały wraz z wysokościami dotacji 
zaproponowanymi przez Zarząd Powiatu we Włocławku.  
Przewodniczący Rady ogłosił 1 minutę przerwy.  
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roma Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 marca 2017 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na terenie Powiatu 
Włocławskiego. Pytania dotyczyły następujących kwestii: czy wnioskodawca może ubiegać 
się o dotację tylko w wysokości do 50% zadania, na czym polega rola podmiotu dotującego, 
z jakich przepisów prawa wynika, iż dotację udziela się tylko dla obiektów wpisanych do 
rejestru zabytków, czy dotacja może być udzielona na obiekty, których właścicielem jest 
powiat?  
Po dyskusji, komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania,  
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie  uchwały daty – 30 marca 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie przyznania w roku 2017 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość 
została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyznania w roku 2017 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość stanowi załącznik 
nr 20 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie przyznania w roku 
2017 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

 
18.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Brześć Kujawski w roku 2017. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w roku 2017 
pomocy finansowej dla Gminy Brześć Kujawski w wysokości 200.000 zł z przeznaczeniem 
na realizację zadania własnego gminy pod nazwą: „Budowa systemu odprowadzenia wód 
deszczowych na terenie Brzeskiej Strefy Gospodarczej – Etap II”.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie  uchwały daty – 30 marca 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Brześć Kujawski w roku 2017 została 
podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Brześć Kujawski w roku 2017 stanowi załącznik nr 22 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Brześć Kujawski w roku 2017 stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
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19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 wraz z 
autopoprawką nr 1 i nr 2 (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 - 
Wieloletniej prognozy finansowej oraz w załączniku nr 2 – wykaz przedsięwzięć.  W dniu 
dzisiejszych obrad otrzymaliście Państwo autopoprawkę nr 2 oraz tekst jednolity projektu 
uchwały. Autopoprawka nr 2 nie była przedmiotem obrad komisji Budżetu i Finansów.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roma Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 marca 2017 r. analizowała projekt 
uchwały zmieniający Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu Włocławskiego na lata 2017 
– 2023 wraz z autopoprawką nr 1. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, siedmioma głosami 
„za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały wraz 
z autopoprawką nr 1 i nr 2.  
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, 
działając w imieniu Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 30 marca 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką nr 1 i nr 2 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. zmieniająca uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 
została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. zmieniająca uchwałę Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2017 – 2023 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 wraz 
z autopoprawką nr 1 i nr 2 (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków miedzy paragrafami klasyfikacji budżetowej w związku ze zmianą w planie 
subwencji oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. W dniu dzisiejszych obrad 
otrzymaliście Państwo autopoprawkę nr 2 oraz tekst jednolity projektu uchwały. 
Autopoprawka nr 2 nie była przedmiotem obrad komisji Budżetu i Finansów.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
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Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roma Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 21 marca 2017 r. analizowała projekt 
uchwały zmieniający budżet powiatu na rok 2017. Pytania dotyczyły  przyczyn zmniejszenia 
subwencji ogólnej z budżetu państwa o kwotę 627.788 zł,  liczby młodzieży uczącej się 
w szkołach ponadgimnazjalnych, kosztu utrzymania dziecka w domu dziecka, powodów 
zmniejszenia pomocy finansowej od gminy Fabianki  o kwotę 711.975 zł na rozbudowę drogi 
powiatowej nr 2905C Szpetal Górny – Kulin (ul. Dobrzyńska)”, różnicy w kosztach 
utrzymania dzieci w placówce opiekuńczo – wychowawczej w Brzeziu po wybudowaniu 
domków Jaś i Małgosia. Po dyskusji, komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, 
pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały wraz z autopoprawką nr 1.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały wraz 
z autopoprawką nr 1 i nr 2.  
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, 
działając w imieniu Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu 
w życie uchwały daty – 30 marca 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką nr 1 i nr 2 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. zmieniająca uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 została 
podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 marca 2017 r. zmieniająca uchwałę Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 
stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
21. Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we 

Włocławku w 2016 roku. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju sporządziła za 
rok 2016 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego  - Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie sprawozdania. 
Pan Jan Krzyżanowski  - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 10 marca 2017 r. 
opracowała sprawozdanie z działalności komisji za 2016 rok. W okresie sprawozdawczym 
komisja odbyła 9 posiedzeń. Tematyka posiedzeń oraz rozstrzygnięcia zostały zawarte 
w sprawozdaniu. Komisja przyjęła sprawozdanie jednogłośnie, sześcioma glosami „za” 
i przedłożyła Wysokiej Radzie do zatwierdzenia.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusje dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
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Włocławku w dniu 30 marca 2017 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku w 2016 roku.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku 
w 2016 roku stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu 
 
22. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku w 2016 

roku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Rolnictwa sporządziła za rok 2016 
sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Bogdana Domżalskiego  - Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa o przedstawienie sprawozdania. 
Pan Bogdan Domżalski  - Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, że w dniu 14 
marca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa podczas, którego Komisja przyjęła 
sprawozdanie ze swojej działalności. Posiedzenia Komisji odbywały się zgodnie z planem 
pracy, który został zrealizowany w 100%. Za okres sprawozdawczy Komisja odbyła 
4 posiedzenia, które są udokumentowane protokołami. W dniu dzisiejszym Komisja 
przedkłada Wysokiej Radzie powyższe sprawozdanie celem zatwierdzenia.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu, że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 30 marca 2017 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności 
Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku w 2016 roku.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku w 2016 roku 
stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 
 
23. Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku 

w 2016 roku.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Środowiska sporządziła za rok 2016 
sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Alicję Sadowską  - Przewodniczącą Komisji 
Środowiska o przedstawienie sprawozdania. 
Pani Alicja Sadowska  - Przewodnicząca Komisji Środowiska poinformowała, że w dniu 
22 marca 2017 r. odbyło się posiedzenie Komisji Środowiska podczas, którego Komisja 
przyjęła sprawozdanie ze swojej działalności. Posiedzenia Komisji odbywały się zgodnie 
z planem pracy, który został zrealizowany w 100%. Za okres sprawozdawczy Komisja odbyła 
6 posiedzeń, które są udokumentowane protokołami. W dniu dzisiejszym Komisja przedkłada 
Wysokiej Radzie powyższe sprawozdanie celem zatwierdzenia.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 30 marca 2017 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji 
Środowiska Rady Powiatu we Włocławku w 2016 roku.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku w 2016 roku 
stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu 
 
24. Zapytania radnych 
 
Pan Kazimierz Kaca - Starosta Włocławski podziękował radnym Rady Powiatu we 
Włocławku za podjęcie właściwych decyzji. W dniu dzisiejszym poszerzono porządek obrad 
Sesji Rady Powiatu we Włocławku o punkt w brzmieniu: Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez Powiat Włocławski  dla Gminy Brześć 
Kujawski w roku 2017. Rada Powiatu i Zarząd Powiatu potrafi w strategicznych sprawach 
mądrze decydować w sprawach powiatu. Dla Starosty jest największym zaszczytem 
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i wyróżnieniem, że może współpracować z radnymi a decyzje podejmowane są tak kluczowe. 
Starosta stwierdził, że inna była działalność w gminie a inna jest w powiecie. Starosta uważa, 
że tak powinna wyglądać działalność powiatu, tak powinien funkcjonować samorząd 
powiatowy.  
Przewodniczący Rady podziękował Staroście za miłe słowa.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
–zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. Przewodniczący Rady 
poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona odpowiedź na piśmie. 
Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożone w trakcie obrad rady zapytania, 
udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu 
bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie 
której została  zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało 
precyzyjna  może ponowić swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radni nie wnieśli zapytań. 
 
25. Interpelacje radnych 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożoną 
w trakcie obrad rady interpelację, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez 
wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku 
obrad tej samej sesji, w trakcie której została  zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić 
swoją interpelację składając ją na piśmie. 
Radna Alicja Sadowska nawiązała do pytania zadanego przez Pana radnego Karola 
Matusiaka dotyczącego kontroli Urzędu Kontroli Skarbowej. Ta sprawa dotyczy 
bezpośrednio lat 2013-2014, kiedy radna pełniła obowiązki dyrektora ZS w Izbicy 
Kujawskiej. Było skierowane pytanie w tej sprawie a także udzielona odpowiedź. Według 
radnej radni posiadają niedokładną wiedzę w tej kwestii. Radna wyjaśniła, że kontrola 
dotyczyła trzech szkół : ZS w  Izbicy Kuj, ZS w Chodczu oraz ZS w Marysinie. W związku 
z tym, że radna w tym czasie pełniła obwiązki dyrektora chciałaby to wyjaśnić, ponieważ 
dotyczy to osobiście jej osoby. W przypadku ZS w Izbicy Kujawskiej nie zostały popełnione 
żadne uchybienia związane z gospodarowaniem środkami publicznymi. W przypadku tej 
szkoły nie udokumentowano żadnych uchybień. Informacja przekazana przez Panią 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych dotyczyła ogólnie sprawy, nie mniej 
jednak, ponieważ jest to sprawa dotycząca jej osobiście radna udzieliła odpowiedzi, że w ZS 
w Izbicy Kujawskiej żadne uchybienia nie były popełnione. Tak, jak naczelnik przekazała, 
dokładne informacje będą sprecyzowane w późniejszym terminie. Z pewnością Naczelnik 
zarówno radnemu Panu Karolowi Matusiakowi, jak i pozostałym radnym, w późniejszym 
terminie te informacje przekaże. Radna czuje się osobą znającą ten temat i może w tej kwestii 
odpowiadać. Są to środki skierowane na nauczanie dla uczniów, którzy muszą być otoczeni 
specjalną troską i są to dodatkowe środki. Dokumenty, które idą ze szkoły gimnazjalnej za 
tymi uczniami muszą być w późniejszym czasie uzupełniane. W czasie, w którym dyrektorzy 
podejmują decyzje o organizowaniu takiego kształcenia specjalnego dla tych uczniów jeszcze 
niekiedy jest niepełna dokumentacja. Możliwe, że w tych niektórych wypadkach 
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w niektórych szkołach mogły jakieś niewielkie niedopatrzenia wystąpić, ale na pewno nie 
wynika to ze sprawy związanej z niedopatrzeniem dyrektorów, tylko niedostarczeniem  do 
szkoły wszystkich niezbędnych dokumentów. Często dyrektorzy szkół ponadgimnazjalnych 
musieli zwracać się do rodziców o uzupełnienie tej dokumentacji i dopiero w późniejszym 
czasie mogli tę sprawę wyjaśniać. Nie zawsze rodzice chcą przedstawić dokumenty 
w szkołach ponadgimnazjalnych, które wskazują na potrzebę kształcenia specjalnego 
w przypadku swoich dzieci. Stąd ten problem w niektórych szkołach. 
Przewodniczący Rady powiedział, że te wyjaśnienia powinny być w kolejnym punkcie 
wolne wnioski i oświadczenia radnych.  
Radny Roman Gołębiewski złożył interpelację w imieniu wszystkich członków Klubu 
Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego zwracając się „z prośbą o rozważenie możliwości 
odstąpienia od pobierania opłat, bądź obniżenia wysokości opłat za drewno pozyskane 
z wyrębu drzew rosnących w pasie drogi powiatowej. Powyższa prośba spowodowana jest 
licznymi wnioskami rolników, którzy czują się pokrzywdzeni i uważają, że opłaty są za 
wysokie. Wystąpienia swoje argumentują tym, iż przez wiele lat drzewa rosnące wzdłuż dróg 
utrudniały uprawę roli i obniżały ich plony poprzez cieniowanie pól, pobieranie wody 
i środków organicznych. W związku powyższym prosimy o pozytywne rozpatrzenie naszego 
wniosku i zmianę wcześniej ustalonych warunków. Środki wpływające  z tego tytułu do 
budżetu powiatu nie są środkami znacząca wpływającymi na wysokość budżetu”. Klub 
Radnych zwraca się do Zarządu Powiatu o zainteresowanie się tym tematem i rozpatrzenia go 
pozytywnie. Wszyscy są do dyskusji gotowi. Wszyscy w swoich gminach mają mieszkańców, 
którzy z tego wniosku byliby zadowoleni. Pozwoliłoby to na wcześniejsze uporządkowanie 
poboczy dróg powiatowych. Na ten temat dyskutowano już od dłuższego czasu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że z pewnością Zarząd Powiatu we Włocławku podejmie 
w tej sprawie odpowiednie kroki.  
 
26. Wolne wnioski i oświadczenia radnych 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia?  
Radny Wojciech Rudziński odniósł się do wypowiedzi Pana Starosty i wyjaśnił, że jeśli 
radni wiedzą o co chodzi w projekcie uchwały i dla dobra mieszkańców, i całego powiatu to 
radny sam za tym będzie głosował, a jeśli byłoby to niedopowiedziane, jak na poprzedniej 
sesji, kiedy padały niewyjaśnione sformułowania, to radni mieliby wątpliwości oraz inne 
zdanie na ten temat. W dniu dzisiejszym został zmieniony porządek obrad. Radny poprosił, 
aby zmiana porządku obrad była na sesji podana na piśmie. Akustyka na sali jest taka jaka 
jest i nie wszystko słychać. Radny uporczywie pyta o „panie, które stoją przy drodze nr 1”. 
Radny jest zainteresowany, ponieważ jest członkiem Wspólnoty Leśnej Miasta Kowal znanej 
Panu Staroście, która jest właścicielem 560 ha lasów  i walczy z zaśmiecaniem lasu. Te 
„Panie czują się tam jak na własnych gruntach. Wspólnota nie jest w stanie usunąć tych 
„pań”. One nie biorą się z powietrza, ktoś je przywozi i zapewnia im bezpieczeństwo. Las jest 
zaśmiecany. Drogi wewnętrzny leśne zostały zlikwidowane. Ten las trzeba oczyścić. 
Pracownicy wspólnoty lub młodzież szkolna w ramach akcji sprzątania świata to oczyszcza. 
Dochodzi do takich sytuacji, że „panie”  nawet młodzież przeganiają z lasu. Rok temu radny 
również zapytał o to przedstawicieli Komendy Miejskiej Policji i wracając z sesji rady tych 
pań nie widział i na drugi dzień też ich nie było”.  
Przewodniczący Rady powiedział, że to Straż Leśna powinna w tej kwestii zainterweniować.  
Radny Wojciech Rudziński powiedział, że policja jeśli chce to może coś w tym kierunku 
zrobić. Kilka lat temu przed wizytą papieża Jana Pawła II, las oczyszczono i przez pół roku 
tych „pań” nie było i to wykonała policja. Radny nie oczekuje nic, ale będzie przypominał 
o tym policji. Wszyscy o tym wiedzą a udają, że tego nie widzą. 
Radny Mariusz Bladoszewski złożył wniosek dotyczący kampanii społecznościowej pod 
nazwą: „Stop pożarom traw!” To jest ogólnopolska kampania dotyczącą zaprzestania 
wypalania traw. Radny wnioskuje, aby Zarząd Powiatu we Włocławku  przesłał pisma do  
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wszystkich gmin z terenu powiatu włocławskiego informujące o zagrożeniach ekologicznych 
i braku korzyści z wypalania trwa. Jednocześnie w pismach skierowanych do samorządów 
gminnych można zawrzeć prośbę o przesłanie kserokopii tych pism do wszystkich sołtysów  
z danej gminy. Następnie radny ponowił wniosek złożony przez niego w imieniu 
mieszkańców Gminy Lubanie   dotyczący  drogi 2902 C Siutkowo-Mikanowo, prowadzącej 
w kierunku Lubania, w sprawie  ustawienie znaków informujących o ostrym zakręcie tzw. 
strażnika.  
Radny Karol Matusiak w imieniu Klubu radnych PSL poprosił, aby wszystkie zmiany 
w porządku obrad były przedstawiane wcześniej. Klub radnych PSL spotyka się pół godziny 
– godzinę  przed rozpoczęciem każdej sesji. Radny poprosił, aby zmiany były przedawniane 
na klubie, dotyczy to również sprawozdań starosty włocławskiego z działalności Zarządu 
Powiatu we Włocławku, które przedstawiane jest na sesji i organizuje się przerwę, żeby móc 
się z tym zapoznać. Klub spotyka się wcześniej w pokoju Przewodniczącego Rady Powiatu 
we Włocławku. Radny poprosił o wcześniejsze dostarczenie materiałów, by usprawniło to 
wiedzę radnych.  
Przewodniczący Rady powiedział, że propozycja zostanie uwzględniona  i nie będzie w tym 
zakresie żadnych utrudnień. Naczelnik Biura Rady i Ochrony Informacji dopełni formalności. 
Pan Lech Chymkowski - Naczelnik Biura Rady i Ochrony Informacji zaprosił 
Przewodniczącego Klubu Radnych PSL pół godziny przed sesją, przed spotkaniem klubu, do 
Biura Rady i Ochrony Informacji i wtedy zostaną udostępnione materiały.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że w ostatnią niedzielę jako członek Zarządu Powiatu 
z upoważnienia starosty na lotnisku Aeroklubu Włocławskiego w Kruszynie brał udział 
w małej imprezie. Były to Mistrzostwa Polski o Mały Puchar Gordon Benneta. To są zawody 
baloniarskie. W dniu 26.03.2017 r. na lotnisku Kruszyn odbyły się Mistrzostwa Polski Modeli 
Balonów na Ogrzane Powietrze 2017 pn. „30 Mały Puchar Gordona Bennetta” w klasie F7A. 
W zawodach udział wzięło 30 zawodników z Polski w klasach F7A/M i F7A/M Open 
(zespołowo), a także w kategorii drużynowej. Jednocześnie nastąpiło oficjalne otwarcie 
sezonu lotniczego. Radny był jednym z nielicznych gości, poza osobami bezpośrednio 
związanymi z lotnictwem i baloniarstwem. Impreza była godna mistrzostw Polski w grupie 
indywidualnej zwyciężył przedstawiciel Aeroklubu Włocławskiego natomiast zespołowo 
drużyna Aeroklubu Mazowieckiego. Było kilka drużyn z różnych części Polski i rejonów 
Polski. W dniu wczorajszym PCPR we Włocławku było organizatorem spotkania z rodzinami 
zastępczych na tzw. praktycznych warsztatach, które mówiły o roli rodzin zastępczych jak 
i asystentów rodziny. Zaproszenia zostały wystosowane do wszystkich radnych z prośbą 
o potwierdzenie w udziale. Niestety ze strony kolegów i koleżanek radnych był słaby 
oddźwięk. Było sporo osób, ale spośród radnych, zainteresowanie było minimalne. Według 
radnego w przyszłości radni powinni bardziej liczni się stawić na tego typu spotkaniach. Te 
sprawy powinny być bliskie sercu radnych.  
Pan Marek Jaskulski - Wicestarosta poinformował, że w ostatnią niedzielę w Kowalu 
w sali OSP odbyło się walne zebranie członków Wspólnoty Leśnej. Takich wspólnot w kraju 
jest kilka. Od wielu lat był problem tej wspólnoty w związku z tym, że akty prawne nie 
nadążały z duchem czasu z weryfikacją członków tej wspólnoty, której korzenie sięgają lat 
przedwojennych i dalej. Wicestarosta podziękował grupie urzędników, którzy na czele 
z Panem Sekretarzem i Naczelnikiem Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami – 
Wiesławem Lamparskim, ku satysfakcji przedstawicielom wspólnoty, znaleźli dość odległą 
drogę do rozwiązania tej sytuacji, ale naczelnik przedstawił to w taki sposób, że ludzie zaufali 
i dzięki temu zebraniu, i postawie pracowników ten problem zostanie rozwiązany ku 
satysfakcji powiatu i tamtego środowiska, czyli Gminy Miasta Kowala.  
Radny Piotr Stanny powiedział, że nie miał zamiaru zabierać głosu, ale z dużą uwagą 
wysłuchał słów Pana radnego Jerzego Donajczyka - członka Zarządu Powiatu we Włocławku, 
który w drugiej części swojej wypowiedzi zechciał powiedzieć, że uczestniczył w warsztatach 
praktycznych organizowanych przez PCPR we Włocławku dotyczących kwestii rodzin 
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zastępczych, asystentów rodzin zastępczych itd. Ze smutkiem radny stwierdził, że był 
jedynym reprezentantem Rady Powiatu we Włocławku a wszyscy zostali zaproszeni. Radny 
chciał poinformować, że radnego tam nie było, ponieważ takiego zaproszenia w żadnej 
formie nie otrzymał. Taka wypowiedź stwarza mylne wrażenie, że jeśli kogoś nie było tzn., że 
nie przyjął zaproszenia, bo nie chciał być. Otóż jest inaczej, jeśli ktoś kieruje do kogoś 
zaproszenie  to nie jest tak, że osoba zaproszona potwierdza, że będzie uczestniczyła bądź nie. 
Natomiast nie jest możliwością przychodzić na uroczystość, warsztaty, czy jakąkolwiek 
imprezę  w sytuacji, kiedy się tego zaproszenia od organizatora czy współorganizatora nie 
otrzymało.  
 
27. Zamknięcie XXIII Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia  30 marca 2017 
roku o godzinie 1437  zamknął obrady XXIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
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Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ……… 
2) Marta Szarecka ……………………….…  


